
 

SKOLEBESTYRELSEN 

       SNEJBJERG SKOLE 

Tirsdag den 15.08.23 

STED: Mødelokale ved administrationen TID: 17.30 -20.00 

Fmd. initialer:  

Til stede: 

Niels Røjkjær Dalmose (ND), Liselotte K 

Heller (LH), Henrik Overgaard Juhl (HJ), 

Birgit Torbøl Beenfeldt (BB), Carsten 

Keller Hansen (CH), Marlene Damgaard 

(MD), Monika Bukhave Fruergaard (MF), 

Henrik Kokholm (HK), Vibeke Buskbjerg 

(VI), Brian Rasmussen (BR), Lillian 

Krarup (LI), Mads Medom Madsen (MA) 

Elevrådet:  

 

Afbud:  

 

Fraværende:  

 

 

 

0. Konstituering (15 min) 

 

 

Konstituering af skolebestyrelsen, hvilket 

vil sige valg af formand og næstformand 

blandt forældrevalgte medlemmer. 

 

Bilag: 

Forretningsorden for skolebestyrelsen. 

 

Monika Bukhave Fruergaard er genvalgt som formand. 

Marlene Damgaard er genvalgt som næstformand. 

1. Drøftelse af årsplan, temaer og 

principper, der ønskes drøftet (30 min) 

 

Både temaer og placering på årets møder. 

Hvilke principper skal vi have fat i 

kommende skoleår og drøfte/revidere. 

 

 

Drøftelse af input til årets møder: 

 

Principper, der skal revideres/drøftes:  

Princip om overflytning af elever fra Engbjergskolen (drøftes på 

fællesmødet med Engbjergskolen). 

Princip om cykling.  

Princip for Snejbjerg Skoles SFO (efterår) 

Princip om fællesskaber. 

Princip for kommunikation (efterår) 

 

Temadrøftelser, skolebestyrelsen ønsker at drøfte på årets 

møder: 

Overgange på skolen 

Flere elever på Snejbjerg Skole, elevtal, modtagelse 

Skolebestyrelsens synlighed i forældrekredsen 

Digital dannelse 

Trivsel 

 



2. Elevrådet. (5min) 

 

Nyt fra elevrådet. 

Valg til elevrådet foretages inden 

udgangen af august måned. 

 

Hvad vil I fortsætte med i forhold til 

elevrådet, deltage ved valg, kontaktperson 

til elevrådet, andet? 

 

Det gamle elevråd har lavet en lille film, som skal vises i 

klasserne som optakt til elevrådsvalget.  

 

Elevrådet afholder sommerhygge for 5.-9. klasserne fredag d. 8. 

september måned.  

 

Skolebestyrelsen ønsker at deltage i første elevrådsmøde. 

Marlene er kontaktperson til elevrådet i dette skoleår. 

3. Køleskabe til elevernes madpakker. 

(10 min) 

 

Jvfr mailkorrespondance drøftes 

ovenstående, der jo har været slukket som 

følge af energikrisen sidste år. 

 

Bilag: 

Kig tilbage på mailkorrespondancen om 

dette. 

 

Baggrunden for, at køleskabene blev slukket, var energikrisen. 

Der er ikke udmeldt nye meldinger fra kommunalt hold 

angående brug af strøm. 

 

Vi beslutter, at vi igen stiller køleskabe til rådighed i klasserne.  

Besked ud til forældrene om, at dette revurderes, hvis 

energipriserne igen stiger.  

OBS på at det er forældrenes ansvar at rengøre køleskabene 

(forældrerådsopgave) 

4. Madordning SFO (10 min). 

 

Jvfr mailkorrespondance drøfte 

madordning i SFO, herunder betaling i juli 

måned. 

 

Bilag:  

Kig tilbage på mailkorrespondance 

omkring dette. 

 

SFO’ens madordning styres elektronisk af Conventus. 

I opsætningen kunne man vælge 12 måneder, 5 måneder eller 6 

måneder. På Snejbjerg Skole har vi valgt, at indbetalingen blev 

delt ud over 12 måneder.  

Det er et administrativt tungt system for skolen. 

 

For gennemsigtighedens skyld er det tilføjet på skolens 

hjemmeside, at man indbetaler for 12 måneder, men ikke får 

mad på skolefri dage.  

Der serveres ikke mad i juli og på skolefri dage. 

Dette forsøges også meldt ud løbende fra SFO’en som reminder. 

 

Prisstigningen skyldes stigende varepriser. 

 

Mads fortæller at 198 børn er tilmeldt ordningen og der er skabt 

en rigtig god caféstemning dernede. 

Pause 10 min  



5. Flyer klasseforældrerådene, princip 

og skolebestyrelsens deltagelse på 

forældremøder (30 min). 

 

Drøfte og beslutte flyer omkring 

klasseforældreråd. 

Fordeling af skolebestyrelsesmedlemmer 

på forældremøderne. 

Godkende revideret princip om 

klasseforældreråd. 

 

Bilag:  

Flyer. 

Revideret princip om klasseforældreråd. 

Oversigt over forældremøder følger på 

mødet. 

 

Princip for klasseforældreråd blev godkendt. 

 

Flyer til klasseforældrerådene blev drøftet og tilpasset.  

Tilføje, at man skal skrive til et af skolebestyrelsens medlemmer 

via Aula (link til hjemmesiden). 

Skolen får lavet layout og sat flyeren op og sender den ud, når vi 

har navnene på forældrerådsrepræsentanterne.  

 

Skolebestyrelsens deltagelse på forældremøderne blev drøftet og 

SB-medlemmer sat på de forskellige dage.  

 

Punkter til mødet: 

Årsberetningen (tilbageblik) 

Årets arbejde (se punkt 1) 

Køleskabe 

Forældreråd 

Skolebestyrelsesvalg 

Mobilpolitik i skole og SFO 

 

6. Mobilregler udskolingen (10 min). 

 

Vi finder det svært at håndhæve 

mobilregler, da der er mange holdninger 

til regler og sanktioner. 

Vi i udskolingen kunne godt tænke os en 

"næsten" mobilfri dag, men det kræver, at 

vi kan inddrage elevernes mobiler, således 

at konsekvensen for at bryde reglerne, 

kræver at forældrene skal hente den på 

skolen, inden vi går hjem. 

Hilsen 

Vibeke 

 

Mobiltelefoner udgør en udfordring i udskolingen. 

Der er til skoleårets start lavet en aftale blandt lærerne om, at 

mobiltelefonerne samles ind i første lektion og låses ind indtil 

spisepausen. I spisepausen har eleverne telefonen, så de kan 

betale med Mobilpay. Mobilen samles ind igen i de to sidste 

timer.  

Der er udfordringer med billeder, videoer, elever, der ikke 

afleverer mobilerne eller har flere med. 

Der opleves også sociale udfordringer. 

 

Udskolingen ønsker en drøftelse af om man må inddrage 

telefonerne, hvis eleverne snyder med dette. Der ønskes en 

drøftelse af om vi må beslutte, at lærerne kan inddrage 

telefonen, hvis eleverne bryder reglerne og kræve, at forældrene 

skal hente den.  

 

Opmærksomhed omkring at de ordblinde elever skal have 

adgang til at bruge deres telefoner i undervisningen. 

 

Skolebestyrelsen bakker op om, at udskolingen kan inddrage 

telefonerne.  

Der sendes en fælles information ud til eleverne og forældre i 

udskolingen. 

 

Mobil- og digital politik for Snejbjerg Skole ønskes drøftet på et 

senere møde. 



7. Referat, opfølgning fra sidste møde, 

siden sidst, orientering og meddelelser. 

(25 min) 

 

- Deling af fælles skriv som er udarbejdet 

og sendt af samrådet, bekymringsbrev for 

skolernes fremtid (Monika). 

- Forældrehenvendelser (Monika). 

- Økonomi SFO og skole 

- SFO, herunder fysiske rammer for SFO, 

miniklub og klub. 

 

Bilag:  

Økonomioversigter skole og SFO 

 

Samrådet har lavet et bekymringsskriv omkring skolernes 

fremtid i Herning Kommune til Børne- og Familieudvalget. 

Brevet blev sendt i går. Monika præsenterede dette for 

bestyrelsen.  

 

Monika orienterede om en forældrehenvendelse omkring børn, 

der har det svært. Hvordan sikrer vi, at skolen har plads og kan 

rumme de børn, samt hvordan håndterer skolen, når der er 

udfordringer med et barn. 

Bestyrelsen ønsker at få synliggjort hvad skolen gør i forhold til 

udfordrende elever og trivsel.  

Det er godt at få belyst alle aspekter, både fra elevvinkel, 

forældrevinkel og medarbejdervinkel. 

 

Økonomiudskrifter er udsendt med dagsordenen.  

Drøftelse af opmærksomhed på forbrugsafgifterne.  

Rengøring afregnes en gang årligt.  

 

SFO og fysiske rammer. 

Der er 212 børn tilmeldt SFO lige nu. 

Miniklubben er fysisk på torvet foran 1. og 2. klasserne samt et 

klasselokale og grupperummene i indskolingen. 

Klubben er rykket op i området v. 3. klasse. 

Det opleves at særligt i miniklubben er der meget larm og 

trængsel. 

I morgen SFO er børnene samlet i miniklubben (65-70 børn) 

 

Et punkt omkring de fysiske rammer skal sættes på dagsordenen 

på et kommende møde (oktober/november). Input fra lærerne og 

pædagogerne ønskes til dette møde. 

Børnetalsprognoser skal med på mødet. 

Drøftelse af en evt. henvendelse til det politiske niveau. 

 

8. Eventuelt. (5 min) 

 

Cykelparkering 

Forespørgsel til foreningsopslag på Aula 

 

9. Næste møde. 

 

Onsdag d. 20. september 2023 kl. 18.00-20.30. 

 

 


